
 
 
 

НЕ ОДУСТАЈЕМО 
 ОД ЗАКОНОМ ГАРАНТОВАНИХ ПРАВА 

 
         У очекивању да се постигну договори и формирају нове власти на свим 
нивоима, Синдикат је протеклих дана одржао више састанака органа 
Синдиката на којима је оцењивао досадашње стање социјалног дијалога и 
разматрао платформу за преговоре са будућим властима од оног највишег - 
националног до оног најнижег – локалног нивоа и наравно, нивоа дијалога на 
нивоу саме установе.  
         Општа је оцена да је стање социјалног дијалога незадовољавајуће и да оно, 
и кад постоји, у суштини је форма без пуноће и потребних садржаја. За разлику 
од претходних година, када смо могли бити задовољни барем стањем социјалног 
дијалога и колективног преговарања на националном нивоу, били смо 
присиљени и ову оцену ревидирати, те и тај дијалог оценити врло ниском 
оценом, јер, сем продужења важности колективног уговора, неки други резултат 
није и неће у догледно време бити постигнут (питање коефицијената, питање 
повишица плата, регреса, топлог оброка, минулог рада, отпремнина, ...). Што се 
тиче стања на средњем нивоу – покрајинском, свима је јасно да, с обзиром на 
компетенције покрајинске владе и ресорних секретаријата, ту готово да нема 
простора за било какав социјални дијалог, јер код већине круцијалних питања 
покрајинска власт, односно ресорни секретаријат, који сад више и не постоји 
као самосталан секретаријат, већ је „прилепљен“ уз Секретаријат за националне 
заједнице и прописе, представља само трансмисију са вишег на нижи ниво и, 
сем давања сагласности на изборе директора и, у последње време, лиценцирање 
наставника, и нема суштинску власт, при чему је буџет секретаријата проточни 
буџет о коме се одлучује у београдској Немањиној, а не у новосадској Бановини. 
         Најгоре стање социјалног дијалога је управо, као и досад, на локалном 
нивоу, где се локалне управе понашају по принципу – прво ништа не дају, а на 
крају, кад већ мора, дају али не опет на начин да постигну споразум са 
синдикатом(има), већ кад они то хоће и колико они хоће (сетимо се само 
ујдурме током целе прошле године око исплате Законом гарантованих 
јубиларних награда). НСПРВ је, стога, као уосталом и његов Координациони 
одбор за Западнобачки округ, потврдио раније ставове да, ни у ком случају, 
неће одустати од тога да свим мерама „притиска“ локалне самоуправе да 
испуњавају своје законом утврђене обавезе у финансирању образовања 
(материјални трошкови установа, материјални трошкови наставе, јубиларне 
награде, стручно усавршавање, превоз запослених, ...) и да ће се и убудуће 
разговори водити око тога да се ниво ових права подиже, а не да се смањује, 
чега смо били сведоци већ у нашем суботичком комшилуку, где је Самостални 
синдикат прихватио да се запосленима путницима исплаћује ¾ вредности карте 
у јавном превозу, што уствари значи да им се исплаћивало само 60% од 
Законом утврђеног износа. Ипак, и даље остајемо отворени за све врсте 
конструктивног дијалога, апсолутно свесни да нас чека и рационализација у 
делатности, али не желимо бити пасивни посматрачи у тренутку када нам неко 
други „узима меру“ и по својој мери „шије одело“. 
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